
naše nemocnice
Měsíčník zpráv a událostí ze slezské neMocnice v opavě  

Dvě skvělé novinky pro rodičky v opavské porodnici!

Ortopedie SNO má nového primáře 

střípky z nemocnice

Na centrálních operačních sá-
lech Slezské nemocnice a na 

zákrokových sálech byly insta-
lovány nové operační stoly. Pět 
stolů pro centrální operativu vy-
šlo na 22 milionů korun, poříze-
ny byly z evropských fondů, kon-
krétně z rozpočtu IROP REACT. 
Dané stoly je možné vyžít i pro vý-
razně objemné pacienty, navíc je-
jich konfigurace umožňuje ope-
rovat traumatologické pacienty. 

Další pořízenou novinkou pro 
operační sály jsou moderní operač-
ní světla za 4,5 milionu korun. Tyto 
mají kameru s vysokým rozlišením 
a umožňují ji propojit s operač-
ní věží tak, aby jednotliví operatéři 
mohli při operacích využívat různé 
úhly pohledu. Zároveň je umožně-
no sledovat danou operaci i na dál-
ku dalším osobám, třeba medikům.

“Nové osvětlení bylo nutností 

také na centrálních zákrokových 
sálech pro veškeré chirurgické obo-
ry, nová světla má i gynekologicko-
porodnické oddělení, konkrétně 
na porodních boxech, “ řekl ředitel 
Slezské nemocnice Karel Siebert.

Infekční ambulance na pavilonu S jsou 
připraveny od středy 19. dubna 2023 

přivítat pacienty v novém. Opravy, které 
byly provedeny v rámci udržovacích pra-
cí skončily. Všechny prostory prohlédly, 
proběhla sanace obvodových zdí v sute-
rénním prostoru, byly kompletně vymě-
něny podlahy, instalovány bezpečnostní a 
ochranné prvky na stěnách, nové podhle-
dy z minerálních panelů a nové osvětlení. 

Pacienty čeká opravené zázemí, čekárny 
i prostory vyšetřoven. Lékaři mají k dispo-
zici nové ambulance, šatny i sociální zaříze-
ní. Opravy stály 36 milionů korun, většina 
prostředků byla čerpána z dotačního pro-
jektu REACT, část z peněz SNO a deset mi-
lionů přispěl Moravskoslezský kraj jako zři-
zovatel.

Ještě jedna aktuální informace pacien-
tům, infekční ambulance v prozatímních 
prostorách budou ve dnech 17. a 18. dub-
na uzavřeny, neboť bude probíhat stěhová-
ní zpět do opravených prostor pavilonu S.

Tři patra lůžkové chirurgie 
SNO čeká půlroční oprava 

pro zlepšení podmínek a kom-
fortu pacientů. Nové budou 
rozvody elektřiny, vody, odpa-
dů, také sociální zázemí, do-
jde na výměnu podlah, posta-
vena bude přístavba s pracovna-
mi sester a vyšetřovnami. Další 
změny budou též patrné na fa-
sádě budovy, protože balkony 
budou zazděny a vybudováno 
bude vnějšího evakuační scho-
diště. 

Z toho důvodu museli být pa-
cienti lůžkové chirurgie přestěho-
váni na jiná místa v SNO. Infor-
mace o tom, kde je umístěn kon-
krétní pacient chirurgického od-
dělení, poskytnou návštěvám na 
registru pavilonu V. Někteří pa-

cienti byli přesunuti na odděle-
ní V9, pavilon V, jiní na pavilon 
L do třetího nadzemního podlaží. 
Za pacienty na pavilonu L se do-
stanete spojovacím krčkem přes 
neurologii přes budovu N. Dětští 
chirurgičtí pacienti jsou na dvou 
místech, někteří zůstávají na od-
dělení V4, další jsou umisťováni 
na dětské oddělení pavilonu M.

“Předpokládané náklady oprav 
si vyžádají na padesát milionů 
korun, většina prostředků, a to ve 
výši třiceti čtyř milionů korun, je 
z dotačního titulu REACT, o zby-
lé náklady se má podělit zřizo-
vatel nemocnice, Moravskoslez-
ský kraj a naše nemocnice ze své-
ho rozpočtu,” doplnil informace 
ředitel Slezské nemocnice Karel  
Siebert. 

Nové operační stoly a osvětlení 
na operačních sálech SNO

Infekční ambulance 
SNO jsou opraveny  Chirurgii čeká oprava 

a vznik přístavby

Tlumení boles-
ti u porodu je dnes 

již samozřejmá věc, a proto opav-
ská porodnice nabízí od 1. dubna 
budoucím maminkám epidurální 
analgezii BEZPLATNĚ! Původní 
poplatek se ruší.

“Věříme, že tuto zprávu všech-
ny nastávající maminky přijmou 

s radostí a nebudou tak diskrimi-
novány ženy, které by si  ji napří-
klad za původní poplatek nemoh-
ly dovolit,” říká primář gyneko-
logicko-porodnického oddělení  
Slezské nemocnice MUDr. Marek 
Fabian.

Druhou a neméně významnou 
novinkou je vytvoření CENTRA 

PORODNÍ ASISTENCE. Nastáva-
jící maminka si může zvolit vlast-
ní soukromou porodní asistentku, 
která ji pak následně bude prová-
zet těhotenstvím, porodem i šesti-
nedělím. Společně také samozřejmě 
projdou celým porodem. Během tě-
hotenství bude soukromá porod-
ní asistentka k dispozici na telefo-

nu k zodpovězení veškerých dota-
zů. Tato služba pro rodičky je nad-
standardní a má tak přesně stano-
vený ceník. “Pro konkrétní infor-
mace sledujte facebookové strán-
ky naší porodnice, webové stránky 
Slezské nemocnice v Opavě, a to v 
sekci gynekologicko-porodnické-
ho oddělení,” doplňuje informace o 

novinkách porodnice SNO primář 
Marek Fabian.   

“Naše nemocnice zavádí novou 
službu a nabízí tak budoucím ma-
minkám pomoc formou speciální 
nadstandardní péče, která může tr-
vat od šesti týdnů před porodem až 
po návrat domů,” řekl ředitel Slezské 
nemocnice Karel Siebert.

opava

opava Oddělení or-
topedie Slez-

ské nemocnice vede od 1. dub-
na 2023 nový primář, tím je 
MUDr. Pavel Krejčí. Vystudo-
val Lékařskou fakultu Univer-
zity Karlovy v Hradci Králové, 
promoval v roce 2008, v roce 
2014 složil atestaci z ortopedie 
a traumatologie pohybového 
ústrojí. Věnuje se hlavně endo-
protetice kyčle a kolene, artro-
skopiím ramene a kolene, ale i 
ostatním ortopedickým výko-
nům, stejně tak celému spekt-
ru končetinové traumatologie. 

V pozici primáře vystřídal po 
jedenácti letech vedení MUDr. 
Karla Foldynu, který dosáhl dů-
chodového věku, na oddělení 
jako lékař zůstává. “Velmi dě-
kuji panu primáři Foldynovi za 
jeho poctivě odvedenou práci 
v pozici primáře ortopedické-
ho oddělení Slezské nemocni-
ce, za jeho spolupráci s dalšími 
odděleními naší nemocnice, vě-
řím, že si jeho nástupce povede 
stejně tak dobře a oddělení orto-
pedie bude dále rozvíjet metody 
odpovídající nejmodernějším 
trendům v daném oboru,” dopl-
nil ke jmenování nového primá-
ře ředitel Slezské nemocnice Ka-
rel Siebert. 
n Pane primáři, jakým 
směrem by se podle Vás 
ortopedie měla ubírat, 
jaké máte vize?

Ortopedie by měla jít dále na-
staveným směrem, který již za-
vedli předchozí primáři. Rád 
bych tímto poděkoval primá-
ři Karlu Foldynovi za léta půso-

bení a vedení. Veškeré provádě-
né výkony jsou dle nejmoder-
nějších trendů a na velmi vyso-
ké úrovni, protože tady v týmu 
máme erudované lékaře. Mým 
cílem je nadále udržovat vyso-
kou profesní úroveň ortopedie 
a traumatologie a pokračovat v 
jejím rozvoji. Chceme zvýšit ob-
jem prováděných operací, a tím 
zkrátit čekací dobu na výkony. 
Do budoucna bychom chtěli na 
ortopedii zavést jednodenní ar-
troskopie, což by umožnilo vý-
razné zkrácení čekací doby na 
artroskopie ramen, hlezen i ko-
len.
n Co může ortopedie 
SNO nabídnout lékařům? 

Tím, že jsme okresní nemoc-
nice, a kromě ortopedie prová-
díme plné spektrum končeti-
nové traumatologie, tak se mla-
dí lékaři dostanou snadněji k 
operativě, tedy mohou mít ho-
tových více operací ke své ates-
taci. Když jsem atestoval já, tak 
jsem měl v té době u nás (pozn. 
v SNO) provedeno dvakrát více 
výkonů než vrstevníci, kteří pra-
covali ve větších nemocnicích. 
Uvedl bych také, že máme akre-
ditaci druhého stupně ve vzdělá-
vání, což je přínosem pro mladé 
lékaře, kdy nemusí odcházet na 
půlroční před atestační stáž na 
vyšší pracoviště.
n Jste Opavan, studoval 
jste Mendelovo gymná-
zium, kdy přišel ten oka-
mžik, volba stát se léka-
řem?

Mé rozhodnutí padlo někdy 
ve druhém ročníku gymnázia, 

když jsem si vybíral volitelné 
předměty, které nás směřovaly 
k nějaké profesi. Roli hrálo i to, 
že oba mí rodiče pracovali v ne-
mocnici, takže mě to táhlo tím 
směrem. Předtím jsem přemýš-
lel ještě o studiu práv.
n Po studiích jste nastou-
pil rovnou do Slezské ne-
mocnice v Opavě?

Ano, po promoci v roce 2008 
jsem se z Hradce Králové vrátil 
do rodné Opavy a nastoupil do 
Slezské nemocnice v Opavě. Ale 
během studia a předatestační 
přípravy jsem měl možnost na-
sbírat zkušenosti i z jiných ne-
mocnic.
n Lékařem jste patnáct 
let, je to profese náročná 
na čas, co Vaše koníčky, 
záliby, je na ně čas?

Koníčků mám relativně hod-
ně, jen poslední dva roky už mi 
čas chyběl, protože jsem volný 
čas obětoval stavbě domu pro 
svou rodinu, ale rád se věnu-
ji běhu, cyklistice, hraji na saxo-
fon, maluji obrazy a dříve jsem 
zvládal ještě bowling a tenis.
n To je opravdu hodně 
koníčků, říkáte běh, kolik 
uběhnete a jak často bě-
háte?

Teď běhám tak šest kilomet-
rů, už jsem trochu mimo kondi-
ci, ale běhával jsem třikrát týd-
ně deset až dvanáct kilometrů, 
výborně se tak čistí hlava. Tenis 
jsem začal hrát až po medicíně, 
přivedl mě k němu táta, větši-
nou hrajeme čtyřhru, u cyklis-
tiky preferuji horské kolo a te-
rény. 

n Malováním myslíte pří-
mo plátna? Jak dlouho se 
už věnujete této zálibě?

Začalo to asi před šesti lety 
vybíráním obrazu do obývací-
ho pokoje. Vyskočilo mi video, 
jak namalovat obraz. Tři dny 
jsem sledoval podobná videa, 
a pak jsem se zvedl, koupil ole-
jové barvy, plátna, stojan, štět-
ce a za dva dny byl první obraz 
na světě.   
n Kolik obrazů už jste na-
maloval?

Přesně jsem je nepočítal, ale 
bude jich asi dvacet pět až třicet, 
některé mám ještě nedokonče-
né. Většinu mám doma, někte-
ré jsem věnoval k narozeninám 
či jiným významným příležitos-
tem.
n A jak to máte s tím sa-
xofonem?

Hrát na saxofon jsem začal 
také až po studiu medicíny. Byl 
to můj sen, našel jsem si učite-
le saxofonu, kterému jsem řekl, 
že jsem samouk na kytaru a ne-
znám noty. Tak jsme začali a bě-
hem jednoho měsíce jsem hrál 
na saxofon podle not. Hraji čtr-
náct let a z toho dvanáct let v ka-
pele, která původně začala jako 
soubor ZUŠ v Hradci nad Mo-
ravicí. Jelikož postupem času 
byla většina členů již bývalých 
absolventů ZUŠ, tak jsme si za-
ložili spolek BAARD´S BAND. 
Jsme oficiálně orchestr Hradce 
nad Moravicí. Máme dvacet dva 
členů, trénujeme jednou týdně, 
ale vydělat se tím v takovém po-
čtu nedá (smích), je to koníček. 
Dva hrajeme na tenorový saxo-

fon, dále jsou v kapele zastou-
peny alt saxofony, baryton sa-
xofon, trumpety, příčná flétna, 
klarinet, pozoun, kytara, basky-
tara, klávesy, bicí a dvě zpěvač-
ky a zpěvák.   
n Máte pestrý a široký 
záběr, půjde to tak i nyní 
v pozici primáře?

Já doufám, že ano, i když vím, 
že času bude ještě méně, ale 
doufám, že čas na rodinu a ně-
jaké koníčky mi zbude.
n Co byste rád řekl závě-
rem z pozice primáře od-
dělení ortopedie?  

Ortopedie v SNO dělá veli-
ce kvalitní medicínu, co se týká 
ortopedie i traumatologie. Vní-
mám to tak, že je to i díky pod-

poře vedení nemocnice. I na re-
lativně malém množství lůžek 
jsme schopni ročně udělat velké 
množství operací. Je to na pat-
náct set operací na centrálních 
operačních sálech a na pět set 
operací na zákrokových sálech. 
Jsou nemocnice, kde poměrově 
ke stejnému počtu operací po-
třebují jeden a půl násobek lů-
žek. Nic z toho by nebylo mož-
né bez obětavé a velmi nároč-
né práce sester, které i při tom-
to objemu našich výkonů pracu-
jí vždy spolehlivě. Do budoucna 
bych určitě také rád, aby se naši 
ortopedi prezentovali aktivně na 
kongresech, aby o nás bylo slyšet 
a vědělo se, že jsou tady šikovní 
a pracovití lidé v týmu.

Primář ortopedie SNO MUDr. Pavel Krejčí.

Nová operační světla.


